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Verslag          

Vergadering Algemeen Bestuur 

Onderwerp Verslag Algemeen Bestuur 10 juli 2024 

Agendapunt 2 

Datum 11 september 2024 
   

Aanwezige leden: 
De heer F. van Oosten Burgemeester/ plv. voorzitter Nissewaard 

Mevrouw A. Grootenboer Burgemeester Goeree-Overflakkee 

De heer B. Wijbenga Burgemeester Vlaardingen 

De heer C.A. Oosterwijk Burgemeester  Ridderkerk 

De heer C.H.J. Lamers Burgemeester Capelle aan den IJssel 

De heer J.J. Luteijn Burgemeester Krimpen aan den IJssel 

De heer R.E. Schneider Burgemeester  Barendrecht 

De heer P. H. van de Stadt Burgemeester Lansingerland 

Mevrouw J.G.H. de Witte Burgemeester Albrandswaard 

De heer J.P. Rehwinkel Burgemeester  Voorne aan Zee 
 
Voorts: 
Mw. Y. Van Duijnhoven Directeur Publieke Gezondheid 

Dhr. T. Koklu Hoofd Operatiën Eenheid Rotterdam 

Dhr. S. Buitenkamp Regionaal Militair Beleids Adviseur 

Dhr. A. Littooij Algemeen directeur, VRR 

Mw. E. van der Reijden Directeur R&C, VRR 

Dhr. T. Neumann Directeur Brandweer, VRR 

Dhr. A. Wijten Directeur ARR, VRR 

Mw. W.M. van der Wal VRR, Adviseur Bestuurlijke zaken (verslag) 
 
1. Opening 
Dhr. Aboutaleb, dhr. Bergmann en dhr. De Vries hebben zich afgemeld.  
 
2. Verslag vergadering Algemeen Bestuur 15 mei 2024 
Het Algemeen Bestuur stelt het verslag vast.  
 
3. Inkomende en uitgaande stukken 
Het Algemeen Bestuur neemt kennis van de ingekomen en verzonden stukken.  
 
4. Actielijst 
Het Algemeen Bestuur neemt kennis van de actielijst. 
Dhr. Van de Stadt stelt voor om actiepunt 141: ‘onderzoeken of de wijkbrandweerman/vrouw 
opgenomen kan worden in het basispakket van de VRR’ af te voeren. De bestuurlijke auditcommissie 
heeft dit voorstel besproken en adviseert om de wijkbrandweerman/vrouw niet op te nemen in het 
basispakket. Het is complex om de inzet van enkele medewerkers te verdelen over de regio. Daarnaast 
hebben gemeenten geen keuzevrijheid meer in de mogelijkheid tot het inzetten van een 
wijkbrandweerfunctionaris. Het Algemeen Bestuur kan zich hierin vinden en besluit de actie af te voeren.  
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5. Mededelingen 

a) Wijziging Gemeenschappelijke regeling VRR 
Dhr. Littooij geeft aan dat de VRR tot nu toe van 7 gemeenten het getekende collegebesluit heeft 
ontvangen waarmee zij instemmen met de wijziging van de gemeenschappelijke regeling van de 
VRR (na verkregen toestemming van de gemeenteraad). Na de ontvangst van alle getekende 
besluiten zal de nieuwe gemeenschappelijke regeling VRR gepubliceerd worden en kan dit traject 
afgerond worden. Daarmee voldoet de VRR aan de eisen die gesteld worden in de gewijzigde Wet 
gemeenschappelijke regelingen.  
 

b) Overige mededelingen 
Dhr. Littooij deelt dat RWS voornemens was de A15 in twee richtingen af te sluiten van woensdag 25 
september 2024 t/m maandag 30 september 2024 om de blankenburgverbinding (A24) aan te laten 
sluiten op de A15. Nadat zorgen zijn geuit vanuit diverse kanten zal deze afsluiting alleen tijdens het 
weekend plaatsvinden.  
 
TER BESLUITVORMING 
 
6.  Portefeuilleverdeling bestuur VRR 
Dhr. Van de Stadt geeft aan dat voorgesteld wordt om de vacature binnen de bestuurlijke 
auditcommissie te laten vervullen door dhr. Bergmann. Het Algemeen Bestuur stemt hiermee in.  
 
Het Algemeen Bestuur besluit: 
1) De portefeuilleverdeling bestuur VRR vast te stellen.  
 
TER INFORMATIE 
 
7. Presentatie Publiekscampagne Rijnmondveilig 
Mw. Albers, teamleider communicatie, geeft een presentatie over de lancering van het nieuwe 
rijnmondveilig en de publiekscampagne die na de zomer van start zal gaan. De details van de 
campagne worden nog niet breder gedeeld tot de lancering.  
 
Weerbaarheid van de samenleving is actueler dan ooit. In opdracht van het Algemeen Bestuur 
lanceert de VRR deze campagne om de inwoners van de regio Rotterdam-Rijnmond weerbaarder en 
zelfredzamer te maken. Hiervoor wordt rijnmondveilig, het regionale crisisplatform, ingezet. De 
burgemeesters in de regio zijn al benaderd om mee te doen aan de campagne. Zij zullen ook 
uitgenodigd worden om aanwezig te zijn bij de lancering.   
 
8. Leeronderzoek Rotterdam: Brandweeroptreden en multidisciplinaire samenwerking bij 

extreem geweld (28-09-2023) 
Dhr. Littooij geeft een toelichting. Op verzoek van de VRR heeft het lectoraat Crisisbeheersing van het 
Nederlands Instituut Publieke Veiligheid (NIPV) het operationeel optreden naar aanleiding van de 
gebeurtenissen op 28 september 2023 onderzocht. In dit leeronderzoek is ingegaan op zowel het 
multidisciplinaire optreden van Veiligheidsregio Rotterdam-Rijnmond als op het monodisciplinaire 
optreden van de brandweer. Het doel van het onderzoek was lering te trekken uit de gebeurtenissen 
voor de doorontwikkeling van de crisis- en brandweerorganisatie bij een grootschalige, 
specialistische inzet, waarbij sprake is van extreem geweld en/of terrorisme. 
 
Uit het leeronderzoek blijkt een grote waardering voor de inzet van de hulpdiensten en 
crisisfunctionarissen, meerdere keren aangeduid als ‘goed gedaan en goed gegaan’. Dhr. Littooij 
geeft aan dat de hulpdiensten in de regio Rotterdam-Rijnmond een groot incident als dit aankunnen. 
Er zijn wel enkele aandachtspunten. De inzet van het Quick Respons Team is positief ervaren. Dit is 
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geen wettelijke taak voor de veiligheidsregio’s. De vraag is welke keuze hierin gemaakt wordt met 
het oog op de bezuinigingen.  
 
Dhr. Lamers geeft aan dat een van de aanbevelingen is om de koppeling tussen de driehoek en het 
ROT te versterken. Hij wijst daarbij op de afspraken die hierover in het verleden al gemaakt zijn. Dhr. 
Littooij geeft aan dat de informatiedeling tussen het ROT en de driehoek moeilijk te vatten is in 
procedures. Een discussiepunt blijft welke informatie alleen binnen de driehoek gedeeld mag worden 
en welke binnen het ROT.  
 
Dhr. Luteijn spreekt zijn waardering uit voor de medewerkers die tijdens dit incident goed en 
professioneel hebben opgetreden.  
 
9. 4-maandsrapportage 2024 VRR 
Dhr. Van de Stadt geeft een toelichting. In de prognose wordt op dit moment uitgegaan van een 
resultaat € 43k. positief. Dat is een beter resultaat dan in de 2e begrotingswijziging is opgenomen, 
dat was nog € 1,78 mln. negatief. Dit betere resultaat komt door: 

- Lagere personeelslasten, totaal € 0,75 mln. Om binnen de begroting te blijven worden 
vacatures langer open gehouden.  

- Lagere kapitaalslasten: € 0,58 mln. Door het verschuiven van investeringen zijn er minder 
liquide middelen nodig. Dit bestaat vooral uit meer rentebaten dan begroot, maar ook uit 
lagere afschrijvingen door uitstel van investeringen en lagere rentelasten op financieringen. 

- Hogere inkomsten € 0,4 mln.: dit betreft een verwachte indexatie op de BDUR-gelden. 
 
Dhr. Littooij licht toe dat dit betekent dat de organisatie voldoet aan de afspraak met het bestuur dat 
het begrote tekort van 2024 wordt weggewerkt en de verwachte nacalculatie op de gemeentelijke 
bijdrage niet nodig zal zijn.  
 
Dhr. Lamers geeft aan dat het tekort van 9 miljoen dat verwacht werd voor 2023 met veel 
inspanningen van de VRR is teruggebracht naar 0. Ook het tekort over 2024 is nu naar 0 
teruggebracht. Daarnaast ziet hij de oproepen van gemeenten om met bezuinigingsvoorstellen te 
komen voor 2025. De vraag is in hoeverre dit verantwoord is en wat het effect is op de veiligheid in 
de regio.  
 
Dhr. Van Oosten geeft aan dat dit in de vergadering van september verder besproken wordt.  
 
Het Algemeen Bestuur besluit:  
1. Kennis te nemen van de 4-maandsrapportage 2024.  
 
10. Maatgevend scenario schuim-inzet RPA-vaartuigen 

Dhr. Neumann geeft een toelichting. Het Havenbedrijf Rotterdam heeft intern een 
verduurzamingsopgave gesteld en is voornemens om vanaf 2035 de vloot te vervangen en hiermee 
te verduurzamen. In deze opgave is het voor het Havenbedrijf Rotterdam noodzakelijk om een 
volledig programma van eisen gereed te hebben voor het aanbestedingstraject van de nieuwe vloot 
(incidentbestrijdingsvaartuig) en helderheid te hebben in de vereisten waaraan de vaartuigen dienen 
te voldoen en dit helder beargumenteerd en vastgelegd te hebben.  
 
Voor de bepaling van vereisten voor een programma van eisen is een maatgevend scenario nodig. 
Dit om te bepalen welke voorzieningen noodzakelijk en gewenst zijn bij een repressieve inzet van 
een RPA vaartuig.  
 
Het Algemeen Bestuur besluit: 
T.b.v. de aanbesteding van de nieuwe vloot (incidentbestrijdingsvaartuig) door het Havenbedrijf 
Rotterdam; 
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1. Kennis te nemen van het maatgevend scenario schuiminzet RPA in de haven van Rotterdam. 
Het maatgevend scenario betreft volgens de huidige inzichten:  
Incident door menselijk, technisch falen of moedwillig handelen op een VLCC tankerschip 
waarbij een vloeistofbrand op het schip/op het water kan ontstaan of een toxische emissie op het 
schip of water waarbij in eerste instanatie 1 ruim (a 35.000 m3 ruw aardolie) en met een effect 
van een tweede ruim (totaal 70.000 m3 ruw aardolie) betrokken is. 
 

2. Kennis te nemen van de maatstaven hierbij met betrekking tot (fluorvrij) schuim en water t.b.v 
het programma van eisen voor het aanbestedingstraject van de nieuwe vloot door het 
Havenbedrijf. 

 
AFSLUITING 
 
11. Rondvraag 
Dhr. Littooij licht toe dat het thematisch AB van 16 oktober a.s. in het teken staat van geopolitieke 
dreigingen en de weerbaarheid van de samenleving. Een steeds meer realistisch scenario is dat er 
tussen 2 tot 5 jaar sprake is van een ernstige (hybride) dreiging, grensconflicten, cyberaanvallen, 
etc. Niet uit te sluiten is dat artikel 5 uit het NAVo-verdrag in werking wordt gesteld. De vraag is hoe 
we ons hierop voorbereiden en wat de rol van de veiligheidsregio’s daarbij is. Daarover wil de 
directie van de VRR met he Algemeen Bestuur en samenwerkingspartners van gedachten wisselen. 
Het programma volgt nog.  
 
12. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 12:50 uur. Hij bedankt dhr. Rehwinkel voor zijn inzet als 
waarnemend burgemeester van Voorne aan Zee.  
 
Aldus vastgesteld in de vergadering van het Algemeen Bestuur van 11 september 2024. 
 
 
 
 
 
Mr. drs. A. Littooij     Ing. A. Aboutaleb 
secretaris      voorzitter 


